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Hámori G ör a köz űlés elnöke

Tisztelt Közgyűlés! Köszöntöm a közgyűlés tagjait, a meghívottakat és minden érdeklödőt.
Györ-Moson^Sopron vármegye közgyűlésének áprilisi rendes ülését tartjuk. Mielőtt rátéménk
a napirendi pontjainkra. Ferenc pápának holnap lesz a temetése és országos gyásznapot
rendeltek el. Én kérem, hogy a Szentatya emlékére álljunk föl egy percre.
Megállapítom, hogy az ülésünk határozatképes.

Tájékoztatta a testület tagjait, hogy a 8. napirendi pont előterjesztéséhez szükséges anyagok a
külsö szervtöl nem érkeztek meg, ezértjavasolta a napirend levételét a napirendi pontok közül.

A közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazattal levette napirendjéről a 8. napirendi pontként
szereplő a Szigetköz Üzemeltetési Bizottságba tag delegálása című előterjesztést.

Szavazásra bocsátom a napirendi pontokat.

A közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazattal a következő napirendet fogadta el:

1. A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Kereskedelmi és Iparkamara tájékoztatója.
Elöadó: Pintér-Péntek Imre, a kamara elnöke

2. A Györ-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzata 2024. évi költségvetésének
módosítása.
Elöadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

3. A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzata 2024. évi költségvetési
gazdálkodásának beszámolója és a költségvetési maradvány elszámolása, felosztása.
Elöadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

4. Beszámoló a Fertö-táj Világörökség Magyar Tanácsa Egyesület tevékenységéről.



Előadó: Ivanics Ferenc, a közgyűlés alelnöke

5. Beszámoló a Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzata által 2024. évben
végzett belső ellenőrzési tevékenységről.
Előadó: dr. Malomsoki Istvánjegyző

6. Tájékoztató a TOP_PLUSZ-6. 1.4-23-GM2-2025-00002 kódszámú és "Mozgásban a
Szigetköz - Aktív turizmusfejlesztési projekt" című pályázat benyújtásáról.
Elöadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

7. Tájékoztatás a Szigetköz kiemelt térséggé nyilvánításával összefíiggő elökészítő
lépésekről.
Elöadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

8. Alapítvány támogatása.
Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

9. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és tájékoztató az átruházott
hatáskör-ben hozott döntésekröl.

Elöadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

10. Interpellációk, kérdések.

11. Egyebek.

1. na irendi ont
AG őr-Moson-So ronVárme ei Kereskedelmi és I arkamara tá'ékoztató'a.
Előadó: Pintér-Péntek Imre, a kamara elnöke

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Tisztelettel köszöntöm körünkben Pintér-Pének Imrét, a vármegye iparkamara elnökét, illetve
most már egy komoly feladatot is betölt, hiszen az országos elnökségnek az alelnöke. Fel is
kémém Imrét, hogy a tájékoztatóját tartsa meg.

Pintér-Péntek Imre a kamara elnöke

Nagy tisztelettel köszöntöm én is a közgyűlésnek a tagjait. Arra kértek engem, meg én is úgy
gondoltam, hogy egy kicsit beszéljek a megye gazdaságáról olyan szemszögböl, hogy hogyan
tudunk a megyében összefogni. A mi megyénkben 35 ezer olyan vállalkozás van, amí a mi
területünkhöz tartozik. Sopron az egy önálló egység, ott körülbelül ötezer vállalkozó van, tehát
azzal együtt rendkívül sok vállalkozás van a megyében, amelyik iparral, kereskedelemmel és
szolgáltatással foglalkozik. Ezeknek a vállalkozásoknak az 50 százalékánál is több a
mikrovállalkozás, egyszemélyes vállalkozások, ezek nagyon különbözö fajták, de egyjelentös
részük vállalkozónak hívott, elsődlegesen alkalmazotti attitűddel rendelkezö állampolgár, amit
mindig nagyon nehéz értelmezni a kamarai világnak. A másik oldalán van egyetlen egy cég,
amelyiknek több ezer milliárd forintot ad az éves bevétele, mindenki tudja, hogy ezt Audinak
hívják. Van 90 olyan cégünk, amelynek 10 milliárd forint fölött van a bevétele, es körülbelül
680 azoknak a cégeknek a száma, akik az 1 milliárd forintot meghaladják. Ok a megye
gazdaságának a főbb pillérei.



A megyében működő vállalkozásoknak három gazdasági identitásnak kell megfelelni. Egyik
részének a megyéknek osztrák gazdasági hatása van, mindenki tudja, hogy ez a Rábaköz és a
Fertö-táj, Sopron kömyéke. Aztán van egy nagyon kicsi rész, ami már a szlovák identitásnak
kell, hogy megfeleljen, és van egy Györ-Mosonmagyaróvári tengely, amely amagyar gazdasági
identitástjelenti. Itt egy nagyon nagy kérdöjel, hogy ez a folyamat merre mehet tovább. Ez így
fog maradni, vagy képesek vagyunk esetleg egy olyan víziót kidolgozni amelynek a
segítségével a magyar gazdasági identitást visszafoglalnimk a Rábaközből. Olyan fürcsán
hangzik, amikor az ember ilyeneket kimond, de egyszerűen ez van, és ezzel kell
szembenéznünk, és ezen feltételek mellett kell ajövönket átgondolni. Ha ezeket az adottságokat
valaki megnézi Magyarországon, valaki megnézi a magyar kormány részéről, akkor az a fajta
kialakult attitűd, hogy Györ-Sopron megyében minden rendben van, azok megoldják maguk
is, nekünk nincsen semmiféle támogatásra szükségünk. Egy dologra felhívnám a figyelmüket
az egy főre jutó GDP-nek a változása és az egy főre jutó beruházás diagrammra. Az egyik
részetol nemkell annyira félni, mert még mindig a harmadik helyen vagyunk, ugye 68%-ban a
GDP az Európai Uniót viszonyítva. De, amitöl meg kell ijedni, az az, hogy az elmúlt 10 évben
ez összesen 2%-ot nőtt csak. A legkevesebb Magyarországon. Az Észak-Dunántúli Régiónak a
GDP termelése az európai unióhoz képest a legkevesebbet nőtte. A Közép-Dunántúl, aki most
már megelőzött bennünket, az az elmúlt 17 évben, vagy 20 évben ll%-ot nőtt a mi 2%-hoz
képest. Ázért elgondolkodtató adat. És hogyha mondjuk hozzátesszük azt, hogy a beruhazási
területen sem vagyunk dobogósok, és tudják, a mai nap elörelátása, az a holnap termelése, akkor
azt hiszem, hogy el kell kezdenünk azon gondolkodni, hogy hogy mennénk tovább és hogy
válaszolunk a viÍág kihívásaira. Általában a vállalkozások az összes kihívást úgy tekintik, hogy
ez egy lehetőség arra, hogyjó válaszokat adjanak a világnak. Ugye nem tudjuk hogy most mi
történik a világon a globalizációval. Mindenki emlékszik pár évvel ezelött, amikor a
globalizáció, a beszállítási láncokkal kapcsolatban egy nagyon nagy hullámvölgy következett
és nagyon nagy bizonytalanság, amivel nem tudtunk mit kezdeni. Aztán vannak a háborús
gócpontok, ami minket érint, közel van hozzánk, ezt látjuk, hogy itt van az ukrán helyzet, van
egy' izraeli-palesztin feszültség, sőt háború. Afrika mindig egy Jogerős hordozó, barmi
történhet. Tajvan és Kína között is feszültség van. Akkor itt van a Balkán kérdés, nem tudjuk,
hogy ott mi fog történni, és nem tudjuk, hogy Amerikának azok a fellépései, arni arról szólnak,
hogy az USA szerepvállalása ajövőben a gazdaságban és a világpolitikában nőjön és milesz
egy'grönlandi kérdésből, mi lesz egy Panamából, mi lesz Kanada vagy Mexikóval
kapcsolatban. Tehát tele van, tele vagyunk ilyen újragondolásokkal a világpolitikaban és
gazdaságban. Ami minket még konkrétan érint az Egyesült Államokkal kapcsolatban az
Égyesült Államoknak ez a vámpolitikája, amit a Trump elnök úr bejelentett, és az európai
autóipamak lesz egy 40%-os vagy 25%-os, de egy lényeges vámemelése. Akkor tanulmányok
alapján Magyarország a hatodik legnagyobb kárvallottja lehet a vámoknak, mert
Magyarországról az Áudi révén rengeteg autó megy az Egyesült Államokba. Egy másik
változás, hogy Németország is elkezdett változtatni és elkezdett gondolkodni fejlödésen, illetve
fejlesztéseken. Életében elöszörúgy döntött, hogy engedi azt, hogy az ország eladosodjon. Nem
tudjuk, hogy mit fog ez hozni. Mondhatni mindenfélejóslatokat, de hogy ez mit fog hozni, azt
jelen pillanatban senki nem tudja. Remélhetöleg Németországnak az eladósodottsága a német
precizitás mellett olyan fejlesztéseket fog hozni, amelyeknek a fejlesztéseknek az egyik része,
a gyártási része Magyarországon fog zajlani.
Aztán következő probléma, amit itt elmondok önöknek, az a mesterséges intelligencia. Nem
tudjuk, hogy mit hoz a mesterséges intelligenciajelen pillanatban. Megdöbbentö, hogy milyen
szakmákat úgy tűnik, hogy le fogok tudni váltani, és látszik, hogy milyeneket nem.
Györ 1800-as évek végéig egy gabonakereskedő város volt. Győmek nem volt ekkora a
lakossága, mint most, és ebben a városban dolgozott hatezer burcsállás. A burcsállások azok
voltak, akik vitték föl az árukat a vállukon a hajókra. Majd egyik pillanatról a másikra ez a fajta



tevékenység, hogy Györből a tavon át hajókon szállítsanak Bécsbe megszűnt. Győr ekkor egy
15-20 év alatt a kereskedő, gabonakereskedő városból ipari város lett. Az 1900-as évek elején
Magyarországon a legtöbb szakember az gyertyaöntö volt. El tudják képzelni, amikor a
gyertyaöntönek jött a hír, hogy megjött az elektromos áram. Azok az emberek, éppen úgy
néztek arra a dologra, mint most mi nézünk az mesterséges intelligenciára, hogy úristen, most
mi fog itt történni? Az a megállapításunk és az a véleményünk ezzel kapcsolatban, hogy e nélkül
nem lehet élni, az látszódik, és meg kell tenni mindent azért, hogy minden szinten, a
közigazgatásban, a vállalkozásokban, a városok működtetésében a lehető legtöbbet használjuk
ki ebből a különleges dologból.
A végére hagytam az érdemi változásokat. Ha valami érint bennünket, akkor ez az. Mindenki
tudja, hogy a mi városunkban működik a világ legnagyobb belsöégésű motorgyára. A gyár
igazgatója elmondta a kamara előtt, amit most elmondok önöknek. Amikor egy gépjárművet
kifejlesztenek, az belekerül mondjuk egymilliárd forintba. De hogyha különböző hajtásláncokat
fejleszti ki, tehát nem belsőépítö motorra, hanem villanymotorra, vagy hibrid hajtásra, az
lényegesen megsokszorozza a költséget. A megsokszorozott költséget már nem tudják a
gépjárműveknek az árába alkalmazni. Ezért egyszerűen nincs más választás, mint egy gépjármű
egyfajta hajtásláncra kifejleszteni. Mivel a legnagyobb piac, Kína, elektromos hajtásláncot
kíván, ezért az Audi és a Volkswagen, valamint az európai gyárak úgy tűnik, hogy 100%-osan
át fognak állni egy rövid időn belül a elektromos hajtásra. Mermyire ésszerű, mennyire nem,
milyen a töltőhálózat, hogy fogja bími ez az elektromos rendszer, ez nem tudom, hogy érdekli-
e őket, de most ilyen szempontból szinte másodlagossá vált, mert a versenyképességüknek a
megőrzése miatt egyszerűen belemennek ebbe a hajszálba az európai autógyárak. Az én
legnagyobb megdöbbenésemre, mert a belsö égésű motorgyártásnál volt egy óriási előnye
Európának. Ezt az óriási előnyt most föladjuk. Nem csak technológiában értek bennünket utólag
a kínaiak az elektromos autógyártásban, hanem pont a ritka földfémeknél számtalan olyan
terület van, amit önállóan, vagy Afrikában már megvásárolták, tehát itt is egy óriási előny van
hozzánk képest. Gyömek egyáltalán nem mindegy, hogy mi fog törtémú a gyártással. Az
európai autógyárakban kialakult az a fajta protokoll, hogy általában egy új gépjármű
kifejlesztése 4-5 év. Kína megcsinálja másfél év alatt egy újabb autó fejlesztését. Nincs más
választás, mint valamilyen módon a versenyt fölvenni Kínával. A megyének a gazdasága olyan
10 ezer milliárd forintot termel. Az Audi ebből 3500-at egymaga megtermel, majdnem 50
százalékot a közvetlen beszállítóival és az indirekt beszállítókkal.
Most nézzük meg milyen erősségeink vannak. Meggyőzödésem, hogy egyik legnagyobb
erösségünk a humánerőforrás. Egyrészt kiváló iskoláink vannak. A középiskoláink jók, az
egyetemünk egyik legdinamikusabban fejlődö egyetem Magyarországon, ez nekem
meggyőződésem. A középiskolánk nem csak a gimnáziumokból állnak, mindenki tudja, hogy
kiváló gimnáziumok vannak a megyében, de a technikumaink is kiválóak. Most holnapután lesz
a Szakma Style nevű országos verseny Budapesten, és itt a 34 szakma 200 diákja fog részt
venni, és a legtöbben, 46-anjutottak be Budapeströl ebbe a versenybe, a döntöbe. A következö
megye Győr-Moson-Sopron megye 39 számmal. A harmadik megye már 1 1 fővel vesz részt.
A képzésünk az kiváló, és egy kiváló képességű munkaerö lakik a mi megyénkben.
Logisztikailag egy nagyonjó helyen fekszik ez a megye. Benne vagyunk egy észak-dél és egy
kelet-nyugati sávban, kiváló helyen fekszünk, és ezt is ki lehet használni. Az egy más kérdés,
hogy hogy állunk a logisztikai infrastruktúránkkal. Most szerencsére nekiálltunk az Ml-esnek,
négy évig azért meg fogunk kínlódni, de reméljük, hogy a végeredmény nagyszerű lesz. De
önmaga egy Ml-es nem fogja megoldani a mi logisztikai közlekedési infrastruktúránkat. Oriásí
a megyének az ipari hagyománya, ez a megye tud dolgozni. Van egy olyan megye
Magyarországon, aki tényleg tudja, mi az, hogy a gyárakban dolgozni. A mesterséges
intelligencia pont a fizikai munkát nehezen fogja kiváltani, arra egy ideig mindenképpen biztos,
hogy szükség lesz. A világ országainak gazdasági fejlettsége szempontjából az első Kína, utána



Amerika és a harmadikNémetország. Mi ebbe az országba visszük ki az exportunknak az 56%-
át. Jó a kapcsolatunk Németországgal, és ez a megye munkakultúrájában, viselkedésében,
attitűdjeiben tudja, mi az, hogy a németekkel együtt dolgozni. Ami nemjelenti azt, hogy csak
németekkel dolgozzunk, de én ezt az erősségek közé sorolom föl.
Egy fejlettségi szint továbblépéséhez mindig meg kell vizsgálni három fontos területet
infrastmktúra^oktatás és egészségügy. Meg kell vizsgálni közösen, hogy milyen a közlekedési,
vasúti, vízi közlekedési lehetöség. Most az Ml-es az elé elindul, a Sopron utunk az rendben
van, Pápa fele egészjó utunk van, Szombathely fele is oké. A vasúttal már problémák vannak,
mindenképpen kellene egy új vasúti pár Sopron és Győr között, mert a GYSEV tud rajta árut
szállítani. 'Á légiközlekedéssel kapcsolatbanjó lenne, ha tudnánk csinálni egy igazi repteret. A
vízi közlekedés által ki vagyunk téve a vízállásnak, sajnos a Duna több száz napon keresztül,
vagy legalább száz napon keresztül nem hajózható a vízállás miatt, ezzel nem tudunk mit
csinálni. A közművekkel kapcsolatban sajnos elmondható, hogy nincs olyan nap, hogy valahol
ne legyen csötörés. Vagy ne legyen a szennyvízzel valami. Tehát elavultak a közművek, és nem
csak Györben, hanem a megye többi részén is.
Meg kell azt beszélnünk, a gazdasági kritikákkal kapcsolatban, hogy mit akarunk kezdeni, hogy
nekifeszülünk-e annak, hogy nem akarjuk, hogy Ausztria beljebb jöjjön és elfoglalja
Mosonmagyaróvárat. A Rábaköz és Sopron városát, meg a Fertő-pályát Ausztria bekebelezte.
Megjelenfmár Pozsony és Rajka kömyékén is a magyar munkaeröhiány Meg kell néznünk,
hogy mit kell csinálnunk a gazdaságnak a szerkezetével. Azt mindenki tudja hogy az nemjó,
hogy az autóipar ennyire dominál a megyében, a gazdaságban. De mit kell csinálnunk, hogy ez
megváltozzon? Összefogni egy Széchenyi Egyetemmel ezzel kapcsolatban, a kamarával a
megyével, a városokkal, hogy a gazdaságnak a szerkezetén változtassunk. Mit tudunk csináln
humáneröforrás kapcsán a régióban? Mondtam az elején, kiváló minöségű és mennyiségű
humán eröforrás van ebben a megyében, látható a statisztikában, hogy mi vagyunk az egyetlen
egy megye Magyarországon, aminek növekszik a lakossága. Sajnos nem a szaporodás miatt,
hanem a beköltözés miatt.
A harmadik dimenzió, amit fölrajzoltunk önöknek, az az, amiben a vállalkozási réteg elmarad
a versenyképességben, és ez a kis- és középvállalkozások versenyképessége. A multik teljesen
versenyképesek a világgal. Viszont a kis és középvállalkozások versenyképessége az látszik a
számokbóÍ, hogy problémás. Ne felejtsék el, hogy a magyar kis és középvállalkozásoknak a
90%-ajelen piÍlanatban elsö generációs vállalkozó. Az elsö generációs vállalkozó az a vilag
minden részén az egy ösztönös vállalkozó. Az teljesen másképp működik, mint a második,
harmadik vagy negyedik generációs vállalkozás. Magyarországnak az a gyengesége, hogy a
mostani vállalkozásoknak a nagy része a 90-es években jött létre. Majdnem egy 10 éves
intervallumon belül jöttek létre, és most jött oda a nagy tömeg, hogy generációt kell váltani,
mert ha valamikori forradalmárok ugye nézzenek rám, én is valamikori forradalmár voltam a
gazdaság területén, azok már hatvan valahány évesek. Jönni kell a generációváltásnak. Az első
generácFóváltásnál a cégek 70%-a tönkre megy. Vajon tudunk-e valamit azért teani, hogy a
generációváltás nálunk frappánsabban történjen meg? Vajon mit tudunk tenni azért, hogy a
KKV-knak a versenyképessége növekedjen? A Nagyvállalati klub meghívta Györ városnak a
polgármesterét, a Györ városnak a frakcióvezetöjét, a megyei közgyűlés elnökét, a föispán urat
egy olyan egyeztetésre, hogy mit kémek a nagyvállalatok vagy mivel gondolkodnak itt a
megyében és együttműködésben. Én még úgy szeretném kiterjeszteni ezt, hogy ne csak Győrre,
hanem a megye többi részére is kiterjedjen. Ezt most a megyei közgyűlés elött is kérem. Elöször
üljünk le, gondoljuk át, hogy milyen pontok alapján megyünk végig, és vessük be az összes
gazdasági és politikai kapcsolatrendszerünket annak érdekében, hogy újra Győr-Moson-Sopron
megyére irányítsuk a kormány figyelmét. Gyömek is szükséges van a segítségre, mert ez a régío
megszokta a gazdasági sikert. Megszokta a gazdasági sikert, és hogyha a gazdasági sikerböl
visszább veszunk és ezt nem tudjuk megtartani, akkor az lesz, hogy egy olyan alvó megye lesz,



ahol az emberek itt laktak, de az osztrák meg a szlovák gazdaságot fogják éltetni. Most már
szerintem az emberek egy része, a vállalkozók egy része úgy van vele, hogy ne bolondozzanak
már. Mi Magyarországon tevékenykedünk, ide fízetjük az adónkat. Ebböl az adóból működik
az ország, akik pedig külföldre adóznak, külföldi GDP-t növelnek, azok nem mondom, hogy
legyenek másodrendű állampolgárok, de találjuk meg a módját, hogy ök, hogy tudják kívenni
a részüket abból, hogy ez nem egyenlőtlen módon működjön. Köszönöm szépen.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Nagyon szépen köszönöm, én azt hiszem, hogy nagyon sok érdekes információt hallottunk. Egy
dolog, elnök úr említette a megye fejlődését, hogy a legkevesebb volt az elmúlt időszakban.
Ugye itt azért azon a klubban is beszéltünk róla, hogy nem mindegy, hogy ki milyen szintröl
indul. Tehát nyilvánvalóan egy alacsonyabb szintről sokkal könnyebb egy nagyobb fejlődési
rátát produkálni, mintha valaki már magasabbról.

Pintér-Péntek Imre a kamara elnöke

Fejér megye, Komárom-Esztergom megye, Veszprém megye követ bennünket. Tehát én nem
nyugodnék ebbe bele, hogy az elmúlt tízen évben működtünk a legkevesebbet. Ezek a számok
Navracsics Tibortól, a közigazgatási és területfejlesztési minisztertől származnak.

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Félreértés ne essék, ez nem belenyugvás. Ezt a vállalkozói klubot, én nagyon pozitívnak ítéltem
meg. Szerencsém volt, ahogy említette elnök úr részt venni ezen a közös gondolkodásnak az
elindulásán. Én nagyon pozitív tapasztalatokkaljöttem el. A politika ott abszolút nemjátszott
semmi szerepet. Mindenkit az motivált a városvezetéstöl, mi részünkröl, kormányhivataltól,
ugye a szervezőktöl és a nagyvállalatoktól is, hogy valóban olyan ötleteket tudjunk
összefoglalni és egy csokorba tenni, akár kormányzati szint felé is, amelyek valóban
megmozdítják még jobban a területet. Jelen pillanatban a várost, mert most ugye Győrröl van
szó, de ahogy elnök úr említette, eztjó lenne kiterjeszteni a megye teljes egészére, úgyhogy én
ezt a dolgot továbbra sem szorgalmazni tovább.

Pintér-Péntek Imre a kamara elnöke
A mi kamaránkban körülbelül 80-85 mikroközösség működik. Az egyiken mikroközösség úgy
hívjuk, hogy nagyvállalati klub. Nagyvállalati klubbal jelen pillanatban 29 nagyvállalat ül az
elsö számú vezetöivel, ami a megye gazdaságának a 70%-át teremtik meg. Aki oda bejön abba
a terembe, az érzi a levegöben, hogy itt ülnek valakik. Szerintem az elnök úr is ezt érezte, és
ezeknek az embereknek egyetlenegy céljuk van, hogy a lehetö leghatékonyabb országokban
működjön a gazdaság. Mivel ez közös érdekünk, azért volt ilyenjó ez a megbeszélés, mert nem
volt olyan téma, hogy ők azzal foglalkoztak volna, amivel nem kell foglalkozni, hanem
gazdasággal foglalkoznak.

dr. Pető Péter a köz űlés alelnöke

Köszönöm szépen a beszámolóját és a segítö közgyűlését kémém, hiszen a vármegyei
önkormányzatnak és a kereskedelmi és iparkamarának márjó hosszú idejejó munkakapcsolata
van. Amikor a zónás gazdasági tervezés volt, akkor is együtt dolgoztunk a kamarával, az
egyetem és nyilván a megye is hozzátette a maga részét. Most van egy újabb ilyen
kezdeményezés. Éppen ezen a közgyűlésen egy késöi napirenden szerepel a Szigetköz, mint
kiemelt fejlesztési térség és a Térségfejlesztési Tanács. Azt gondolom, hogy magában a
politikusok és a politikai szervezetek akarata ehhez kevés, nyilván ajogi keretet megteremteni
mindenképpen szükséges. Tehát kémém majd a kamara szaktudását, valamint a kamarai
vezetöknek a lobbikészségét abban, hogy ez a program megvalósulhasson, hiszen pont többek



között azt támogatja, amit említettünk, hogy az értékeinket még inkább kiemelve tudjunk
fejlesztéseket megvalósítani a megyében, ezértjövö hétre is hívtuk a Kamara munkatársait egy
szakmai megbeszélésre, és majd amikor a döntés irányába elindul ez ajogalkotás, akkor is
kéménk a megyei kamarának is, és az Országos Kamarának is a technikai közreműködését
ebben a kezdeményezésben.

Pintér-Péntek Imre a kamara elnöke
Nekem meggyöződésem, hogy ilyen természeti kincset, ami nekünk a Szigetköz, ha
kihasználjuk, azegy új irányt ad a megye gazdaságának. Ehhez olyan infrastrukturális
beruházásoknak is olyan összefogásra van szükségünk, amelyik az elmúlt 20 évben valahogyan
nem hozott eredményt. De most talán itt az idö, hogy ezt megcsináljuk.
Györ a Szigetköznek a bejárata meg a kijárata, Mosonmagyaróvár meg úgy a szíve, hogy pont
kicsit mellette van a szigetköznek, vagy pont érintkezik vele, de ez egy óriási lehetöség, hogy
itt van, végre ki tudnánk használni. Most a szívünkre tesszük a kezünket, milyen előnyünk volt
nekünk ebböl? Semmi. Tudnak vásárolni mermi az emberek Bécsbe meg Pozsonyba, tudnak
odamenni dolgozni. Viszont, ha ezt jól megcsinálnánk ezt a Szigetközt, van itt két föváros,
ahonnan hétvégére rá tudjuk beszélni az embereket, hogy itt egy olyan öko és családi turizmus
van, ami fenntartható ésjól működik, gyertek ki és élvezzétek a Szigetközneka gyönyörűségét.
Szerintem ez egy óriási lehetőség. Mondtam a GDP-ket, a miénk az 68%. Bécs és Pozsony
mind a kettö 150% fölött van. Lehet érezni, hogy kétszerese az ottani GDP-termelö képessége
a népnek, ami látszik a fizetésekben. A fizetésünk, a megyei átlagfizetés 28%-a a bécsi átlagnak,
51 %-a Pozsonyinak.

dr. Marton Gábor a köz űlés ta 'a
Nagyon röviden szeretnék hozzaszólni. 24 évet töltöttem a felsőoktatásban, 20 évet az iparban.
Ebbol 15-öt autóbuszokban. Észrevettem, hogy az Egyensúly Intézet összeallított egy
településindex felmérést az egész országra kiterjedően mind a 3220 településre. En vettem a
fáradtságot és ezt kigyűjtöttem a megye mind a 183 településére. 53 különbözö paraméter
alapján állították ezt össze, és ez alapján nagyon jó összehasonlítási alapot lehet tenni. Aki
kíváncsi rá, meg tudom neki mutatni ezt a gyűjtésemet és nagyonjól lehet látni, hogy például
Fejér megyéhez'és ezen belül Györ és Fehérvár közötti elmaradásunkat, relatív elmaradásunkat^
amire elnök úr is utalt. Csak nagyon röviden ennyit szerettem volna mondani, hogyha valaki
kíváncsi ezekre a számokra, meg tudom neki osztani.
Szerettem volna megköszönni a remek prezentációt, amiröl áttekintést kaptunk a megye ipari
helyzetéröl, gazdasági helyzetéről.

Ivanics Ferenc a köz űlés alelnöke
Köszönöm szépen, elnök urak! Tulajdonképpen meg lettem szólítva, azért is kértem szót az
elöadásában, hogy Sopront és a Fertő-táj vidékét egy az egyben benyelte Ausztria^ Az, hogy
egy az egyben, azon vitatkozom, mert nagyon érdekes folyamat zajlik ugyanis 2011 ytan,

aníikor felszabadult az európai munkaeröpiac és Ausztriában szabadon lehet munkát vállalni,
onnantól kezdve egy egészen más típusú fejlödés zajlik. A múltkor voltunk
Mosonmagyaróváron egy ilyen gazdasági fómmszerűségen, és ugyanazt mondták, mint amít
Sopron kömyékén, hogy az osztrákok kezdenek eltünedezni. Valahogy visszahúzódnak, és
tulajdonképpen azt a hatást próbálják csak kihasználni, amit a munkaerőpiac. Nagyon érdekes^
van egy 60 ezres város, ami a szolgáltatás rendszerében alkalmas lenne arra, hogy a burgenlandi
településeket megszólítsa, de nem történik meg. Egy-két felkapott szakmán kívül nemjönnek
át az osztrákok. fehát itt valami történik, valami zajlik, amiröl még nem tudjuk pontosan, hogy
mi az. A második megjegyzésem az infi-astrukturális részhez, hogy a pápai út megépült, ami
tényleg üdvözlendö, ésnagyonjó az észak-déli kapcsolat, de a megyének a nyugati feléből ez



egy kicsit hiányzik. Tehát például a Sopron-Balaton összeköttetés az nagyon sokatjelenthetne,
hogyha a Balatont ki akarjuk használni, hogy ez a fajta közlekedési infrastruktúra kialakuljon
és fejlődjön.
A harmadik megjegyzés, hogy harminc évvel ezelőtt is itt ültem a megyei közgyűlésben, amikor
beterjesztették a jövőben a Sopron megye gazdasági fejlesztéséröl szóló előterjesztést, ahol
elhangzott, hogy a Győr-Moson-Sopron háromszög közepében fekszik, mert Budapest,
Pozsony és Bécs metszetében helyezkedik el. Nagyon érdekes, hogy ezek a fajta feltételezések
nem jöttek be. Győr önmagában egy gazdasági entitássá nőtte ki magát az Audi révén. Egy
másik pályázat keretében közgyűlési döntés volt róla, hogy a szlovák hatás, az valami egészen
újatjelent itt az elmúlt években. Rajkának a lakosságszáma megnégyszereződött, és olyan utcák
vaimak, mint Szlovákián belül, mert szlovákul beszélnek, szlovák autók állnak mindenhol.
Mindenképpen érdemes átgondolni, hogy ezt a fajta mozgást figyelni kellene és elemezni, mert
abból lehetünk okosak. De köszönöm szépen én is az előadást.

Pintér-Péntek Imre a kamara elnöke

Ne felejtsék el, infrastmktúra, oktatás, egészségügy. Hogyha ebben nem vagyunk elég fejlettek,
akkor ez a régió nem fog fejlödni. Ehhez pedig állami támogatás nélkül nem fog menni. A mi
képviselöink, az összegyűlési képviselőink a kapcsolataikat ki kell arra használják, hogy Győr-
Moson-Sopron megyének szüksége van erre a támogatásra, mert föl kell venni a versenyt
Ausztriával. Szoktam mondani, hogy mi nem két országgal vagyunk határosak, hanem két
ország fővárosával, Pozsonnyal és Béccsel.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Nagyon szépen köszönöm elnök úmak, valóban egy tartalmas elöadást hallottimk, és reméljük,
hogy a további együttműködés ugyanúgy fog menni, mint ahogy most elindult.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátom a határozatijavaslatot.

A közgyűlés 17 igen, 1 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta:

18/2025. IV.25. határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a Győr-Moson-
Sopron Vármegyei Kereskedelmi és Iparkamara tájékoztatóját tudomásul vette.

Határidő: 2025. április 25.
Felelős: Hámori György, a közgyűlés elnöke

2. na irendi ont
A G őr-Moson-So ron Várme e Önkormán zata 2024. évi költsé etésének
módosítása.

Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

Hámori G ör a köz űlés elnöke

A 2024-es költségvetés kapcsán most van utoljára lehetösége, hogy módosítsunk. Ugye a
törvény úgy szól, hogy a zárszámadás elfogadása előtt van még erre lehetöség. Nyilvánvalóan
nem a januári idöszakra módosítunk már, hanem visszamenőlegesen decemberig. Az anyag



részletesen tartalmazza azt, hogy miben történt módosítás. Mind a két bizonság tárgyalta a
napirendi pontot.

Kovács József a Pénzü i és Ü rendi Bizottsá elnöke
A pénzügyi bizottság a közgyűlésnek elfogadásrajavasolja az elöterjesztést.

Samodailmre a Területfe'lesztési és Nemzetisé iBizottsá elnöke
Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottsága közgyűlésnek elfogadásra javasolja az
előterjesztést.

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a rendelet tervezetet.

A közgyűlés 12 igen, 6 tartőzkodó szavazattal megalkotta a 4/2025. (IV.28) önkormányzati
rendeletet. (A rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva).

3.na irendi ont
A G őr-Moson-So ron Várme e Önkormán zata
azdálkodásának beszámoló'a és a költsé etési maradván

Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

2024. évi költsé etési
elszámolása felosztása.

Hámori G ör a köz űlés elnöke
A 2024-es költségvetési évünknek a nagy része az még az elözö testület kompetenciája volt. En
azt gondolom, hogy ami itt lehetőség volt, azt mi is megtettünk az év végéig abba, hogy egy
stabil működési alapunk legyen.

Egyéb hozzászólás nem hangzott el.

HámoriG ör aköz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a rendelet tervezetet.

A közgyűlés 12 igen, 6 tartózkodó szavazattal megalkotta a 5/2025. (IV.29) önkormányzati
rendeletet. (A rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva).

4. na irendi ont
Beszámoló a Fertő-tá' Vilá öröksé Ma ar Tanácsa E esület tevéken sé éről.
Előadó: Ivanics Ferenc a köz űlés alelnöke

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Alelnök urat kérem, hogy tartsa meg a tájékoztatót.

Ivanics Ferenc a köz űlés alelnöke
Sok szeretettel köszöntöm a közgyűlés tagjait. Rég beszámolunk már a Fertö-táj Világörökséget
illetöen a közgyűlés elött, és mivel hosszú múltunk van, ezért egy átfogó képet adtunk az írasai
alapján is magáról az egyesületröl. Arra büszkék vagyunk, hogy a világ egyik legszebb táján
élhetünk, ugyanis azt szoktuk mondani, hogy 2001-töl erről még papírunk is van, hiszen együtt
szerepelünkolyan helyekkel, teljesítményekkel, épületekkel, amikre az ember mindig úgy nez
ki, hogy dejó lenne elmenni. Mi azt gondoljuk, a Fertö táj is ilyen, ahova érdemes eljönni. Itt



egy távlati képet láthatunk magáról a Fertö-tóról. Ez tulajdonképpen valahonnan Ausztriából
nézve néz ki így a Fertő-tó. Egyedülálló Európa közepén, ahol az Alpok és a Puszta találkozik,
tulajdonképpen ez a világörökségnek a lényege, egy nagyon különleges szubklíma alakul ki,
ami a legnyugatibb európai sztyeppe tavat is magába foglalja. Itt látható a világörökség területe.
Az osztrákok a 90-es évek végén beadtak egy pályázatot, hogy legyen az osztrák oldal
világörökség. Párizsban az UNESCO-ban ránéztek a térképre és látták, hogy ennek a tónak van
egy magyar fele is, és visszaadták az osztrákoknak a pályázatát, és így került be akkor a megyei
önkormányzat az ezredforduló idején ebbe az egész folyamatba, mert gyorsan el kellett
készíteni a magyar oldali felterjesztést, aminek a végeredménye a Nemzeti Parkkal közösen
készítettük, és Könnendy János, az akkori főépítész nagyrészt vállalt ebböl a munkából, és a
megállapítás az lett, hogy a tulajdonképpeni természeti értékek azok a magyar oldalon vannak.
A tennészet fejlödhetett,, ez a 10 település tartozik magához a világörökséghez. Ez a kép
nagyjábóljellemzi az egész világörökséget, hiszen alul szőlők láthatók, ugye a bortermelés az
fontos a magyar és osztrák oldalon is, mind a soproni borvidékhez tartozott. Az épített örökség
is látszik és hátul a fejlődésük a szélkerekekkel. Ezek azok az értékek, amik az anyagban is fel
vannak sorolva, ezeket nem ragoznám, csak tényleg így felvillantásképpen. Az első a tennészeti
örökség, a másik az épített örökség. Az a lényeges benne, hogy a Fertő-tó az kultúrtáj
kategóriában lett világörökség, ami a természeti értéket és az emberi tevékenységet közösen
tartja értéknek. Pannonhalma az épített örökség, egy aggteleki karszt az természeti örökség. Mi
együtt vagyunk mind a kettő. Maga az egyesület, ahogyan ment előre a pályázási folyamat
során, úgy derült ki, hogy szükség van egy szervezetre, ami átfogja a területet, de ahhoz már
kicsi volt, hogy úgy, mint a Szigetköz, egy külön fejlesztési térséggé alakuljon. A legfontosabb
tevékenység az volt, hogy elmagyarázzuk az embereknek, hogy világörökségnek lennijó, mert
akkor nem tűnt armyira egyértelműnek a sok-sok megkötés miatt. Maga az egyesület egy pici
egyesület, az önkormányzatokon kívül a tagokat ismerjük. Tulajdonképpen az összes
költségvetésünk az a 17 millió forint, aminek az egy része az a tagdíjakból jön, ez 8. 900. 000
forint, ugye a megyei önkormányzat is fizet egy kis tagdíjrészt, a települések pedig fejkvóta
alapján fizetnek az egyesület működésébe a kiadásokban. Korábban a pályázati időszakban
négy föállású emberünk is volt, most már tulajdonképpen a bérköltség az egy főállású embemek
tartalmazza a költségét, amiböl 4 órában dolgozik a kiállításnak a működtetoje. Két órában egy
adminisztrátor volt, a maradék kétórás lehetöséget pedig a nyári időszakra tartjuk fenn, amikor
nagyobb forgalom van, hogy lehessen cserélni az embereket, szabadságra tudjanak menni. Uj
kiadások is vannak. A nagy pályázati időszak lezártával a települések úgy döntöttek, hogy
próbálnak tartalékolni, hogyha bárhova be kell adni pályázatot, akkor legyen azonnal lehetöség
erre. A tevékenységek azok tulajdonképpen az elmúlt 25 évböljömek.
Tulajdonképpen ezek azok a rendezvények, amik az anyagban is fel vannak sorolva, a pályázati
termékekkel, ezek kommunikációs eszközökön keresztül tudunk megjelenni úgy, mint minden
más. A tankönyv a világörökségböl egy 20 éve készült könyv, és a parton tanítanak is belöle,
ez nagyon fontos. A megyei rendezvényeken is meg szoktunkjelermi, és máshol is egyaránt.
Akik dolgoztak már pályázati rendszerben, az pontosan tudja, hogy nem egy könnyű. Ezek azok
a nagy pályázatok, amik az anyagban is vannak. Az elmúlt 5-6 évben 600 millió forintot tudtunk
tulajdonképpen összeszedni. 25 évvel ezelőtt vette meg a Fertöszéplaki Onkormányzat azt a
lakatlan, rossz padlózatú épületet, amiböl mára már egy központ lett. Tulajdonképpen itt
müködik az a kiállítás is, amiben a Fertö-tájat mutatjuk be. Ez az egyik világörökség napjainkra
készült fotó, amit külön mi gyártottunk. Azt hiszem, jól jellemzi azt a helyzetet, ami van, és a
tájban szépen illeszkedik, úgyhogy köszönöm szépen a türelmet is és a figyelmet is.

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Köszönöm szépen alelnök úmak a tájékoztatót.
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Samodailmre a Területfe'lesztési és Nemzetísé iBizottsá elnöke
Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottság közgyűlésnek elfogadásra javasolja az
előterjesztést.

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátotta a határozatijavaslatokat.

A közgyűlés 18 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

19/2025. IV.25. határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Köz^űlése a Fertő-táj
Világörökség Magyar Tanácsa Egyesület tevékenységérő szóló beszámolót elfogadja.

Határidő: 2025. április 25.
Felelős: Hámori György, a közgyűlés elnöke

5. na irendi ont
Beszámoló a G őr-Moson-So ron Várme
belső ellenőrzési tevéken sé ről.
Előadó: dr. Malomsoki István 'e ző

e Önkormán zata által 2024. évben vé zett

Hámori G ör a köz űlés elnöke
2024-ben évben végzett belsö ellenőrzési tevékenységröl jegyző úr az írásos anyagot
elkészítette.

Egyéb hozzászólás nem hangzott el.

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátotta a határozati javaslatokat.

A közgyűlés 18 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

20/2025. IV.25. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a Győr-Moson-Sopron
Varmegye Önkormányzatánál és a Hivatalnál 2024. évben végzett belső ellenőrzés
tapasztalatairól szóló beszámolőt elfogadja.

Határidő: 2025. április 25.
Felelős: Hámori György, a közgyűlés elnöke

6. na irendi ont
Tá'ékoztató a TOP PLUSZ-6. 1.4-23-GM2-2025-00002 kódszámú és Moz ásban
Szi etköz - Aktív turizmusfe'lesztési ro'ekt" című ál ázatben ú'tásáról.
Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

a

Hámori G ör a köz űlés elnöke
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Alelnök úr is érintette a Szigetköz kiemelt térségi nyilvánítását, hiszen beszéltünk erről is, hogy
ezen kezdtünk el dolgozni. Sikerült beadnunk egy top pluszos pályázatot, ami gyakorlatilag
ezeknek a célkitűzéseknek az alapját fogja képezni. Alelnök urat kérem meg, hogy röviden pár
gondolatot a pályázatról mondjon nekünk.

dr. Pető Péter a köz űlés alelnöke

Tisztelt Közgyűlés! Ez ajavaslat más fonnában már kétszer is megjárta a közgyűlést, hiszen
emlékeznek rá, amikor határidö hosszabbítási engedélyével éltünk az irányító hatósághoz, hogy
ki tudjunk dolgozni egy programot. Utána még egyszer meghosszabbítottuk, hogy szakmailag
megalapozott anyag készüljön, és aztán március 31-ére hiteles meggyőződésem szerint egy
kifejezetten jó szakmai programot sikerült benyújtanunk, amelynek az alapvetö céljai voltak,
hogy a vármegyei önkormányzat a saját hatáskörébe veszi, mint pályázat, hogy minél több
térségi települést bevonjon egy adott térség turisztikai potenciáljának a növelésére és közel 20
település sikerült bevonniuk, ebbe az együttműködésbe a civil szervezeteket nem tekintve. En
azt remélem, hogy akármelyik önkormányzatnak az elmúlt 5 évben a legnagyobb saját projektje
ez a projekt, és én köszönöm a kollégáknak és köszönöm mindenkinek, aki ezen
együttműködött, hogy itt be tudtunk nyújtani. A kollégák arról tájékoztattak, hogy az
alapvizsgálat során a Magyar Államkincstár hiánypótlást bocsátott ki, de alapvetöen
elfogadhatónak tartja a projektet, és a kollégákkal dolgozunk ezen a hiánypótláson, és bízunk
benne, hogy egyébként az érdemi vizsgálat is sikeres lesz. Azokat az állami szereplőket
bevontuk, akiket szükségesnek tartotta a kiírás, és még térségi szereplöket is bevontunk, így
aztán bízunk benne, hogy a következö 2-3 év értelmes aktív turisztikai fejlesztésekkel telik meg
a Szigetközben, ahogy ezt a kamarai elnök úr is kiemelte. Kiemelném, hogy összességében több
mint 2 milliárd 200 millió forint a mi említésünkben aktív turizmusra fordítható a következö
három évben. Az, hogy ennek egyik motorja lehet a vánnegyei önkormányzat, az pedig szintén
egy kiemelkedö területfejlesztési feladat. Köszönjük szépen.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.

A közgyűlés 18 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

21/2025. IV.25. határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzata Közgyűlése jóváhagyja

a TOP PLUSZ-6.1.4-23-GM2-2025-00002 kódszámú és "Mozgásban a Szigetköz
-Aktív turizmusfejlesztési projekt" című projekt benyújtását.

Határidő: 2025. április 25.
Felelős: Hámori György, a közgyűlés elnöke

7. na irendi ont
Tá'ékoztatás a Szi etköz kiemelt térsé é n ilvánításával összefü ő előkészítő
lé ésekről.

Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Alelnök úmál marad a szó, hiszen a Szigetköz kiemelt térségi nyilvánítása folyamatáról
szeretne a pár gondolatot megosztani velünk.
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dr. PetőPéter a köz űlés alelnöke
Tisztelt Közgyűlés! Emlékeztetem képviselötársaim, hogy meg decemberben hoztunk egy
közgyűlési döntést, hogy ezt a folyamatot szeretnénk elindítani. Én örömmel tudom bejelenteni
hogy az a 30 település, akit megszólítottunk, annak a túlnyomó többsége testületi határozattal
csatlakozott hozzank, és egyúttal a Közigazgatási és Fejlesztési Minisztérium is maximálisan
pozitívan állt ehhez a folyamathoz. Próbálunk minél több szereplöt bevonni, mint ahogy most,
hogy Kereskedelmi és Iparkamara elnöke elmondta, hogy ő is szívesen csatlakozik hozzá, és az
a mímkacsoport, amelyfelállt, az a Széchenyi István Egyetem kutatói részben, részben pedig a
Hétfa Tudományos Műhelynek a kutatóintézetében zajlik, akik a legtöbb ilyen típusú
projektben részt' vesznek. Hála Istennek sikerült jól elosztanunk a szakmai feladatokat,
idöarányosan, kifejezetten jól adunk ki ezt a feladatot. A jövö héten lesz 30-án egy
konferenciája ennek a programnak. Látszik, hogy mennyire komolyan veszik, hiszen itt lesz a
Területfejlesztési Államtitkár, a Vízgazdálkodásért Felelös Államtitkár. A közgyűlésünk alatt
kaptam a'pozitív választ, hogy a leendö Mezőgazdasági Államtitkár, aki ma meg Jász-Nagykun^
Szolnok megye elnöke, ő is részt vesz és elöadást fog tartani, eljön az Országos Vízügyi
Föigazgató, tehát egy példátlan térségi összefogás van mellette. Kérem majd a közgyűlést, hogy
támogassa ezt a javaslatot azzal, hogy egyébként majd amikor a teljes tudományos módja
elkészül, akkor természetesen az vissza fogunk hozni a közgyűlésre, hiszen reményeink szerint
ősszel a parlament elé kerülhet.

Samodailmre a Területfe'lesztési és Nemzetisé iBizottsá elnöke
Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottság a közgyűlésnek elfogadásra javasolja az
előterjesztést.

Hámori G ör a köz űlés elnöke
Valóban úgy, ahogyan alelnök úr mondta, ha van valakinek ideje és érdeklődik a téma iránt,
akkor 30-án szeretettel vámnk mindenkit itt, ebben a teremben lesz ez a konferencia.

Szavazásra bocsátotta a határozatijavaslatot.

A közgyűlés 18 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

22/2025. IV.25. határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése tudomasul veszi a
tájékoztatót a Szigetköz kiemelt térséggé nyilvánításával összefüggő előkészítő lépésekről.

Határidő: folyamatos
Felelős: Hámori György, a közgyűlés elnöke

8. na irendi ont
Ala ítván támo atása.

EIőadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

HámoriG ör aköz űléselnöke
Következő napirendi pontunk egy alapítványi támogatás, a kiküldött anyagban szerepel.
Kérdezem, hogy van-e valakinek esetleg kérdése.

Kovács József a Pénzü i és Ü rendi Bizottsá elnöke
A pénzügyi bizottság a közgyűlésnek elfogadásrajavasolja az elöterjesztést.
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Hámori G ör a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.

A közgyűlés 18 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

23/2025. IV.25. határozat

1. A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul az
alábbi alapítvány részére összesen 300.000 Ft összegű támogatás átadásához.

Győrasszonyfa Egészségéért Közalapítvány (9093 Győrasszonyfa, Hunyadi tér 18.)
300.000 Ft

Az egészséges életmód fenntartása érdekében eszközbeszerzés költségeire fordítja a
szervezet a támogatást.

2. A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése felkéri Elnökét az
alapítvány képviselőjével a támogatási megállapodás megkötésére.

Határidő: 2025. április 25. - elfogadásra
2025. május 15. - aláírásra

Felelős: Hámori György, a közgyűlés elnöke

9. na irendi ont
Beszámoló a le'árt határide'ű határozatok vé reha'tásáról és tá ékoztató az átruházott
hatáskörben hozott döntésekről

Előadó: Hámori György, a közgyűlés elnöke

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Az elöterjesztést mindenki megkapta. Van-e valakinek kérdése?

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.

A közgyűlés 16 igen, 2 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta:

24/2025. IV.25. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a 8/2025. (11. 21. ), a
9/2025. (11. 21. ), a 10/2025. (11. 21. ), a 11/2025. (11. 21. ), a 12/2025. (11. 21. ) és a 13/2025.
(11. 21. ) határozat végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja, az átruházott hatáskörben
hozott döntésekről szóló tájékoztatót tudomásul veszi.

Határidő: 2025. április 25.
Felelős: Hámori György elnök
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10. na irendi ont
Inter elláciők kérdések.

Az SZMSZ-ben megjelölt határidőig interpelláció, kérdés nem érkezett.

11. na irendi ont
Esyebek.

dr. Pető Péter a köz űlés alelnöke

Holnap lesz a Vánnegyei Nemzetiségi Nap és Vármegyei Ertéknap. Sokáig hezitáltunk rajta,
hogy milyen körülmények között sikerülne megtartani, de talán szebb és nagyobb lesz, mint
bánnelyik volt. A képviselőtársaimat szeretettel várjuk. Eszter kolléganőmnél a részletes
meghívót is át lehet bent venni, bár ö digitálisan is kiküldhet egy csinálni csomó helyet, ahol
11 órakor kezdődik a rendezvény.

Hámori G ör a köz űlés elnöke

Meghirdetésre került a Győr-Moson-Sopron vármegye díszpolgára Kékszalag kitüntetö cím,
valamint a Gróf Széchenyi Ferenc-díj, a Dr. Kovács Páldi, a Bauer Rudolf-díj, a Petz Aladár-
díj és a Dr. Csizmadia Andor-díj. A honlapon elérhetök a kiírások, május 27-éig lehetjavaslatot
tenni a kitüntető címekre.

Napirendi pontjaink végére értünk, mindenkinek köszönöm a részvételt és a munkát. További
szép napot és szép hétvégét kívánok mindenkinek!

G y ő r, 2025. május 6.
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